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Under henvisning til Folketingets Socialudvalgs brev af 10. juni 2009

følger hermed indenrigs- og socialministerens endelige svar på 

spørgsmål nr. 436 (SOU Alm. del). Spørgsmålet er stillet efter ønske fra

Pernille Vigsø Bagge (SF).

Spørgsmål nr. 436:

”Hvorfor er det magtpåliggende for regeringen, at det med lov om private 

leverandører af dagtilbud fra 2005 bliver muligt at trække overskuddet ud af 

driften af institutionerne?”

Svar:

Med ændring af lov om social service og lov om retssikkerhed og administra-

tion på det sociale område (Private leverandører af dagtilbud – pengene 

følger barnet) var det hensigten at forbedre vilkårene for private leverandø-

rer, der ønskede at etablere sig på dagtilbudsområdet. 

Det er de enkelte forældre selv, der vælger om deres barn skal optages i en 

privatinstitution, og kommunen kan således ikke anvise plads i privatinstituti-

onerne. Derudover fastsætter den enkelte privatinstitution selv forældrenes 

egenbetaling. Dette giver gode muligheder for at oprette og drive privatinsti-

tutioner, der afspejler forældrenes ønsker og behov.

Når det er vigtigt for regeringen at lade private leverandører få lettere ad-

gang til dagtilbudsområdet, skyldes det regeringens ønske om at øge mang-

foldigheden på dagtilbudsområdet og dermed give forældrene mere valgfri-

hed.
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